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Setkání starostů s poslanci za Středočeský kraj 

 

 
Čas: úterý 20. února 2018 od 10:00 do 12:00 h 

 

Místo: Poslanecká sněmovna PČR, místnost č. 55 

 

Přítomno: Poslanci (7 + jeden asistent) – Ivan Bartoš, Stanislav Berkovec, Miroslav 

Kalousek, František Kopřiva, Věra Kovářová, Kateřina Valachová, Miloslava Vostrá a Pavel 

Pacovský (viz Prezenční listina – příloha zápisu) 

    : 14 členských obcí a 1 obec nečlenská (viz Prezenční listina – příloha zápisu) 

 

Sdružení místních samospráv ČR upořádalo dne 20.2. 2018 Krajské setkání zástupců obcí 

s poslanci zvolenými za Středočeský kraj. 

Setkání zahájil předseda předsednictva za Středočeský kraj pan Halada, přivítal přítomné, 

představil zástupce poslanecké sněmovny a jako první položil otázku přítomným poslancům 

týkající se rozpočtového určení daní (dále „RUD“). Zda budou v rámci své politické strany 

iniciovat změnu v RUD, zda se zmírní propastní rozdíly mezi malými a velkými obcemi a 

předal slovo panu Kalouskovi.  

Téměř všichni přítomní poslanci se shodli na tom, že pokud je potřeba měnit systém RUD – 

někde připadat, je zákonitě potřeba někde ubrat. Rádi by malým obcím přidali část peněz do 

jejich rozpočtu, ale momentálně není připraven nástroj, jak tento krok provést. Věra Kovářová 

uvedla, že se jedná o politické rozhodnutí. Zaměřit by se dalo na dva ukazatele, a to 1. podíl 

na žáka nebo 2. podíl na důchodce.  

Setkání probíhalo formou diskuze. 

Starosta za obec Vižina (cca 270 byv.) měl několik otázek k: dopravní obslužnost – dostatek 

spojů, finanční zajištění; zásobování – rušení maloobchodů; rušení pošt, platy starostů – ne 

jako odměna, ale úvazkově; zákaz kouření – rušení hospod.  

Zastupitel za obec Zlatá upozornil na vysoký podíl spoluúčasti v rámci dotačních finančních 

prostředků. 

Starostka z obce Lidice zmínila potřebnost řešit nedostatečnou kapacitu v mateřských školách 

a dofinancování režie školy z obecních prostředků. Dle jejich propočtů to každým rokem 

narůstá.  

Kateřina Valachová přiblížila problém, který vznikl zrušením výzvy od Ministerstva pro 

místní rozvoj (dále „MMR ČR), kde mělo být zajištěno navýšení kapacity mateřských škol. 

Od 1.1. 2019 má proběhnout reforma financování škol, která by měla z části pozměnit 

financování. 
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Starosta z obce Kolešovice nejprve pozval přítomné do jejich obce, dále upozornil, že je 

potřeba se více zajímat i o životní prostředí. Problematika dotací v rámci ČOV a vodovodní 

sítě, kdy obce se musí na několik let zadlužovat, je alarmující. Zastává názor, že stát by měl 

mít povinnost vybudovat inženýrské sítě. Chybí koncepce čistění vod – spojení obcí. A 

v neposlední řadě také poděkoval za zvýšení příspěvku na mateřskou a základní školu. 

Starosta z obec Drahelčice uvedl, že vyřízení žádosti na MMR ČR je velmi zdlouhavé. 

Schválení žádosti trvá až 8 měsíců. 

Starosta z obce Nová Ves zmínil rozdíl mezi malou obcí, kde starosta je v roli ekonoma, 

právníka, politika apod., kdežto ve města má starosta pod sebou aparát lidí. 

Starosta z obce Kněžice položil poslední dotazy na: výkup nemovitostí, školy, pozice starosty 

– pojištění. 

Problémů je tedy několik. Během diskuze se téměř ke každému tématu vyjádřili přítomní 

poslanci. Shoda mezi zúčastněnými vznikla v problematice dotačních peněz, kdy obce mají 

vysoký podíl spolufinancování.   

Kateřina Valachová pozvala přítomné na čtvrteční pracovní skupinu týkající se vzdělávání. 

Dále upozornila, že pro prstenec kolem Prahy je vypsaná výzva pro základní školy, ve kterém 

je celkem 2 mld. Kč a navrhla rozšíření možnosti čerpání i pro mateřské školy. Také zmínila, 

že Středočeský kraj je velmi dynamický, je náročné reflektovat všechny změny a největší 

problém vidí u sociální služeb. Možnost čerpaní šablon pro školy - nyní bude kontinuálně 

navazovat druhá vlna. Od roku 2020 je povinnost přijmout do mateřské školy dvouleté dítě. 

Věra Kovářová uvedla: lze společně řešit s paní Valachovou (ČSSD), Kozlovou (Piráti) 

financování škol – provoz, investice; dobrá spolupráce se SMS ČR je v několika rovinách – 

oblast rušení pošt, vzdělávací politika apod.; je důležité se zaměřit na vyrovnání rozpočtu, 

pokud přijde nařízení z vlády, či Evropské komise (např. GDPR), tak obce nedostanou 

finance na přijmutí této změny. 

Pan Bartoš, poslanec za hnutí Piráti často uváděl zaměřit se na “chytrý venkov 2020 - 2030“ – 

zasíťování internetem apod. 

Pracovní setkání lze hodnotit pozitivně. Během osobních setkání lze jasněji popsat 

problémové oblasti v obci. Na podzim tohoto roku je plánované obdobné setkání. 

 

Zapsal: Martina Jiříková 

Ověřil: Petr Halada 
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